
PROTOKÓŁ 
z XI sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 11 października 2007 roku 

w budynku Publicznego Gimnazjum w Sworach.

Godzina rozpoczęcia: 1200                godzina zakończenia: 1430

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
5. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
6. Roman Metko – Dyrektor GZK.
7. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Marek Głuchowski – Pracownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.
10.Arkadiusz Maksymiuk – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bialskiego.

Przyjęty porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Wizytacja obiektu hali sportowej w Sworach.
4. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
5. Podjęcie uchwały  Nr XI/69/2007 w sprawie  wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 

Białej Podlaskiej.
6. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/70/2007   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przekazanie  przez 

Wspólnotę Gruntową wsi Woskrzenice Małe nieruchomości gruntowej.
7. Podjęcie uchwały Nr XI/71/2007  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
8. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/72/2007  w  wyrażenia  zgody  na  zbycie  mienia  stanowiącego 

własność gminy Biała Podlaska.
9. Podjęcie uchwały Nr XI/73/2007 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
10. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/74/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza 

energetycznego stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
11. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/75/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza 

energetycznego stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
12. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/76/2007  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie 

podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej kwoty ustalone przez Radę Gminy  w 
budżecie na rok 2007.

13. Podjęcie uchwały Nr XI/77/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 
2007.

14. Podjęcie  uchwały  Nr  XI/78/2007  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu 



bankowego.
15. Podjęcie uchwały Nr XI/79/2007 w sprawie nadania odznaki  honorowej „Za zasługi dla 

Gminy Biała Podlaska”.
16. Informacja  o  podjętych  działaniach  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Biała Podlaska.
17. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
18. Sprawy bieżące.
19. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył  XI sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.

b) Przewodniczący poinformował,  że protokoły z dwóch poprzednich sesji zostały wyłożone do 
wglądu i złożył wniosek o ich przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał  pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z ostatniej, 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy:
„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej, nadzwyczajnej sesji.

Następnie wobec braku uwag i wniosków poddał  pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z 
ostatniej, zwyczajnej sesji Rady Gminy:
„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej, zwyczajnej sesji.

c)  Przewodniczący przedstawił  proponowany porządek obrad,  a następnie  poprosił  o zgłaszanie 
uwag i wniosków.

Sekretarz  Gminy  –  Jerzy  Adamski  poprosił  o  zmianę  kolejności  omawiania  dwóch  punktów 
posiedzenia dotyczących budżetu gminy. Zaproponował aby punkt 14 posiedzenia dotyczący zmian 
w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007 omówić przed punktem 13 dotyczącym zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu bankowego.

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 
poprawki do porządku obrad:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany wniosek.

Wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek 
posiedzenia a następnie poddał pod głosowanie wniosek o jego przyjęcie:



„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad.

Ad. 3
Następnie  Radni  Gminy  oraz  zaproszeni  goście  udali  się  na  wizytację  obiektu  hali  sportowej 
zbudowanej przy Publicznym Gimnazjum oraz Szkole Podstawowej w Sworach.

Ad. 4
Radny  Tomasz  Bylina  zapytał  czy  istniałaby  możliwość  umieszczenia  tablicy  z  nazwą 
miejscowości  Julków  od  strony  Rokitna.  Poprosił  o  uruchomienie  istniejącego  oświetlenia 
ulicznego w Wilczynie. Dodał, że oświetlenie to nie działa od 3 sezonów. Oznajmił, że rozmawiał z 
mieszkańcami  Roskoszy,  którzy  poinformowali  go,  że  zostanie  połączona  droga  prowadząca  z 
Roskoszy do jednostki wojskowej z Grabanowem. Zapytał kiedy nastąpi wykonanie tej inwestycji. 
Zaproponował aby wzorem innych gmin Wójt Gminy zdawał relację z prac Urzędu Gminy między 
sesjami. 

Radny  Józef  Kasprowicz  poprosił  o  remont  drogi  do  trzech  rolników  mieszkających  w 
Woskrzenicach Małych, wykonanie dojazdu do łąk z drogi powiatowej oraz usunięcie chwastów 
przy  drodze  powiatowej  prowadzącej  do  Woskrzenic  Małych.  Zapytał  także  kiedy  zostanie 
ustawiony  pojemników  do  segregacji  odpadów  polietylenowych  oraz  o  remont  świetlicy  w 
Woskrzenicach  Małych.  Zapytał  czy  w  roku  bieżącym  będą  naprawiane  ubytki  w  drogach 
gminnych asfaltowych.  Dodał,  że taki remont  należałoby wykonać na drodze w Woskrzenicach 
Małych.  Zapytał  czy będzie budowany wodociąg Hola – Woskrzenice Duże Kolonia – Husinka 
oraz o oświetlenie w Holi.

Wiceprzewodnicząca  –  Agnieszka  Sęczyk  podziękowała  pracownikom  Referatu  Inwestycji  za 
interwencję  w  sprawie  instalacji  latarni  przy  parkingu  w  Łukowcach.  Poprosiła  o  rozważenie 
możliwości remontu w/w parkingu.

Radny Ryszard  Olesiejuk  zapytał  dlaczego  z  budżetu  gminy  została  wykreślona  kwota  30.000 
złotych na budowę oświetlenia w miejscowości Pojelce. 

Radny  Józef  Kasprowicz  poprosił  o  wypowiedź  na  temat  planów  dotyczących  modernizacji 
świetlicy w Woskrzenicach Małych.

Radny  Krzysztof  Borsuk  poprosił  o  wymianę  lampy  oświetlenia  ulicznego  w  Woskrzenicach 
Dużych oraz o instalację tablicy z nazwą miejscowości Woskrzenice Duże od strony Sołtysa wsi. 

Ad. 5
Wiceprzewodnicząca  przedstawiła  sprawozdanie  z  prac  zespołu  opiniującego  kandydatów  na 
ławników do Sądu Rejonowego w Białej  Podlaskiej.  Poinformowała,  że  Rada Gminy powinna 
wybrać zgodnie z zaleceniami Sądu 3 ławników na kadencję 2008 – 2011. Dodała, że do Urzędu 
Gminy  wpłynęły  4  wnioski  kandydatów  na  ławników.  Jeden  z  tych  kandydatów  nie  spełniał 
wymogów formalnych ze względu na brak odpowiedniego wykształcenia. Przedstawiła zebranym 
wymogi,  które powinni spełniać kandydaci  na ławników. Przedstawiła  także opinie z Komendy 
Powiatowej  Policji  w  Białej  Podlaskiej  o  poszczególnych  kandydatach  oraz  informacje  na  ich 
temat. 

Sekretarz Gminy – Jerzy Adamski stwierdził, że zgodnie z rozporządzeniem Rada Gminy powinna 
wybrać 3 ławników do Sądu Rejonowego w Białej Podlaskiej. Poinformował, że Radni otrzymają 



karty do głosowania z nazwiskami 3 kandydatów. Wybierać należy w głosowaniu tajnym nawet 
gdy  zgłoszonych  zostało  trzech  kandydatów  ze  względu  na  to,  że  ustawodawca  wyszedł  z 
założenia,  że  Radnemu może  nie  odpowiadać  któryś  z  kandydatów.  Następnie  wyjaśnił  zasady 
głosowania na kandydatów na ławników. 

Radny Tomasz Bylina zapytał czy Radny Gminy może pełnić funkcję ławnika sądowego. Zapytał 
czy Pan Ryszard Kuźnik z Woskrzenic Dużych złożył wniosek o kandydowanie na ławnika.

Sekretarz Gminy stwierdził, że Radny Gminy nie może pełnić takiego stanowiska. Stwierdził, że 
Pan Ryszard Kuźnik nie złożył takiego wniosku. 

Przewodniczący  stwierdził,  że  na  członków Komisji  Skrutacyjnej  można  powołać  osoby,  które 
stanowiły zespół opiniujący kandydatów na ławników sądowych. Następnie złożył wniosek w w/w 
sprawie oraz poddał go pod głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany wniosek.

Następnie  Wiceprzewodnicząca  – Agnieszka Sęczyk  odczytała  protokół  Komisji  Skrutacyjnej  z 
tajnego  głosowania  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w  Białej  Podlaskiej. 
Stwierdziła, że na ławników wybrano Panią Ewę Lewtak, Pana Wiesława Tadeusza Łucia, Pana 
Jerzego Stanisława Nowachowicza. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt  uchwały  Nr  XI/69/2007  w sprawie   wyboru  ławników do Sądu  Rejonowego  w Białej 
Podlaskiej:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 6
Waldemar  Danieluk  –  Kierownik  Referatu  Rolnego,  Geodezji  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował,  że  w  maju  bieżącego  roku  zorganizowano  zebranie  Wspólnoty  Gruntowej  wsi 
Woskrzenice Małe, na którym wybrany został zarząd oraz podjęto uchwałę o przekazaniu działki na 
rzecz gminy Biała Podlaska. W międzyczasie złożono dokumenty o wydanie decyzji informującej o 
tym, że działka jest własnością Wspólnoty. Przyjęto uchwałę, że Rada Gminy przyjmie działkę od 
Wspólnoty. Ponadto okazało się, iż konieczna jest zgoda Rady Gminy aby Wspólnota przekazała tę 
darowiznę. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr XI/70/2007  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Wspólnotę Gruntową 
wsi Woskrzenice Małe nieruchomości gruntowej:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 7
Kierownik  Referatu  poinformował,  że  temat  ten  omawiany  był  na  posiedzeniu  Komisji 



Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Oznajmił, że jest to odcinek zwyczajowej drogi, 
która  istniała  przed  wojną,  z  której  korzystali  rolnicy.  W międzyczasie  dokonano modernizacji 
drogi. Następnie okazało się, że droga ta prowadzi przez działki indywidualnych rolników. Droga 
gminna na mapach wyznaczona jest w innym miejscu. Właściciele działek, na których znajduje się 
droga chcą aby droga była w miejscu wyznaczonym na mapach lub odkupienia od nich terenów na 
drogę. W związku z powyższym, po przeprowadzeniu wizji lokalnej, zdecydowano się na wykup 
części działek w celu uregulowania stanu prawnego drogi. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XI/71/2007  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8
Kierownik Referatu oznajmił,  że jest  to teren w Ciciborze  Małym położony w obrębie kopalni 
pisku,  której  właścicielem jest  Pan  Laszuk.  Przez  teren  tej  kopali  prowadzi  trasa  byłej  kolejki 
wąskotorowej.  W  rzeczywistości  z  drogi  tej  nikt  nie  korzysta.  Aby  kopalnia  mogła  w  pełni 
funkcjonować  należałoby  sprzedać  fragmenty  drogi  będące  w  obrębie  kopalni.  Dodał,  że  Pan 
Laszuk wykonał podział  tego terenu natomiast  w pobliżu kopalni wydzielona jest inna droga, z 
której mogą korzystać mieszkańcy. 

Radny Tomasz Bylina zapytał czy w związku z tym, że droga gminna została rozkopana przez Pana 
Laszuka to Urząd Gminy występował o odszkodowanie z tego tytułu.

Kierownik  Referatu  stwierdził,  że  wcześniej  rozpatrywany  był  temat  zamiany  drogi  do  czego 
doszło. Dodał, że droga gminna funkcjonuje. W chwili obecnej mowa jest o drodze, która stanowiła 
część drogi kolejki wąskotorowej. Dodał, że droga ta dzieliła teren Pana Laszuka na dwie części.

Wiceprzewodnicząca zapytała do kogą należą działki sąsiednie.

Kierownik Referatu stwierdził, że Pan Laszuk jest właścicielem kilku sąsiednich działek.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XI/72/2007 w wyrażenia zgody na zbycie mienia stanowiącego własność gminy 
Biała Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9
Kierownik  Referatu  poinformował,  że  sprawa  dotyczy  dwóch  działek  zlokalizowanych  w 
Dokudowie,  których  właścicielem  jest  kobieta  znajdująca  się  w  Domu  Pomocy  Społecznej  w 
Kozuli. Część kosztów pobytu w DPS ponosi Urząd Gminy. Oznajmił, że kobieta ta nie posiada 
żadnych  spadkobierców.  Jedna  z  tych  działek  zabudowana  jest  budynkiem  mieszkalnym.  Aby 
zrekompensować  część  kosztów,  które  ponosi  gmina  za  jej  pobyt  kobieta  wyraża  zgodę  na 
nieodpłatne  przekazanie  na  rzecz  Urzędu Gminy  tych  działek.  Do sfinalizowania  tej  transakcji 
potrzebna jest zgoda Rady Gminy.

Radny Tomasz Bylina zapytał czy działka nie jest obciążona hipotecznie.



Kierownik Referatu oznajmił, że działki te nie są obciążone co było sprawdzane.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XI/73/2007 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 10
Marek Głuchowski – Pracownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej oznajmił, że są to 
przyłącza energetyczne od słupa wysokiego napięcia do złącza energetycznego. Dodał, że jedną z 
zasad sprzedaży energii elektrycznej jest przekazanie Zakładowi Energetycznemu przyłącza. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XI/74/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza  energetycznego 
stanowiącego własność gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 11
Następnie wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  Nr XI/75/2007 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przyłącza energetycznego 
stanowiącego własność gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie wznowił obrady.

Głos  zabrał  obecny  na  sali  Arkadiusz  Maksymiuk  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu 
Bialskiego,  który  złożył  podziękowanie  na  ręce  Wójta  oraz  Rady  Gminy  za  projekt  budowy 
wodociągu i kanalizacji w Czosnówce. Odniósł się także do braku porozumienia między Urzędem 
Miasta Biała Podlaska a Urzędem Gminy dotyczącym scedowania obowiązku dowożenia uczniów z 
Czosnówki  do  szkoły miejskiej  w Sielczyku  na  Urząd Gminy,  co  chce  uczynić  Urząd  Miasta. 
Oznajmił, że po likwidacji szkoły w Czosnówce część mieszkańców wybrało zapisanie dzieci do 
szkoły w Sielczyku. Jego zdaniem dzieci te powinny uczęszczać do szkoły w Ortelu Książęcym II. 
Poprosił także Radnych Gminy o przedstawienie propozycji jakie widzieliby w budżecie powiatu na 
2008  rok.  Poinformował,  że  będzie  starał  się  o  budowę  drogi  –  łącznika  między  Sworami  a 
Pojelcami. Poprosił o instalacje dwóch przystanków w miejscowości Czosnówka. Poinformował o 
chęci  wykupu przez mieszkańców wsi Czosnówka niewielkich  areałów gruntów przy drodze i 
posesjach. 

Wiceprzewodnicząca  podziękowała Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu  za poparcie  wniosku 
Radnego  Stasiuka  w  sprawie  modernizacji  drogi  powiatowej  relacji  Biała  Podlaska  –  Leśna 
Podlaska. Poprosiła o dalsze prowadzenie i nadzorowanie sprawy. Poinformowała, że do Starosty 
Bialskiego złożyła wniosek w sprawie budowy drogi powiatowej relacji Sitnik – Cełujki. Dodała, 
że  dla  mieszkańców  Kolonii  Sitnik  jest  to  jedyna  droga,  która  łączy  ich  z  pozostałymi 



miejscowościami.

Radny Krzysztof Borsuk zgłosił propozycję budowy drogi relacji Husinka – Koczykówka.

Radny  Piotr  Oswarek  zgłosił  propozycję  budowy  drogi  powiatowej  Sławacinek  Stary  –  Biała 
Podlaska. 

Sekretarz  Gminy  poinformował,  że  otrzymano  decyzję  Starosty  Bialskiego,  która  uchylała 
pozwolenie na budowę drogi od Sławacinka Starego przez Styrzyniec do Sycyny, ze względu na to, 
że jedna osoba wyraziła sprzeciw.

Wójt Gminy poprosił o zgłoszenie do budżetu powiatu budowy drogi Porosiuki – Jaźwiny, która 
tworzona jest przy współpracy gminy Biała Podlaska.

Radny Stefan Śledź poprosił o złożenie wniosku w sprawie budowy drogi relacji Wólka Plebańska 
–  Leszczanka.  Stwierdził,  że  droga  ta  wykonana  została  w  dawnych  czasach  i  nie  jest 
przystosowana do obecnego natężenia  ruchu na drogach.  Dodał,  że droga jest  zniszczona przez 
samochody ciężarowe oraz inny ciężki sprzęt. 

Przewodniczący poprosił o wpisanie do wniosku budżetowego modernizacji drogi Biała Podlaska – 
Jagodnica. Dodał, że droga ta projektowana jest przy udziale gminy Biała Podlaska i chciałby aby 
ten projekt doczekał się realizacji. Nadmienił, że na drodze tej jest bardzo duże natężenie ruchu i 
konieczne jest jej zmodernizowanie.

Radna  Halina  Gałamaga  podziękowała  Radnemu  Powiatu  za  interpelację  do  Rady  Powiatu  w 
sprawie budowy drogi do Pojelec. Poprosiła o naprawę drogi relacji Woroniec – Swory. 

Radny Tomasz  Bylina  poprosił  o  wpisanie  do  wniosku  budowy chodnika  w Grabanowie  oraz 
poszerzenia drogi relacji Biała Podlaska – Rokitno. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  oznajmił,  że  wszystkie  propozycje  zostaną  zgłoszone  we 
wniosku budżetowym. Obiecał wsparcie przy realizacji zadań na terenie gminy.

Ad. 12
Wójt Gminy poinformował zebranych, że optymistyczne informacje przekazywane przez rząd na 
temat  pozyskiwania  środków  z  funduszy  unijnych  nie  odzwierciedlają  stanu  faktycznego. 
Stwierdził,  że  przy  staraniach  o  środki  z  funduszy unijnych  jednym z  zadań  jest  opracowanie 
określonych założeń, które rozpoczynają się od zmiany strategii gminy przez uchwalenie lokalnego 
programu działania do wieloletniego planu inwestycyjnego gminy Biała Podlaska na lata 2007 – 
2010,  który został  właśnie  stworzony.  Plan ukazuje  zadania,  jakie  będą prowadzone na terenie 
gminy w oparciu o fundusze unijne w kolejnych latach. Na zadania opracowane w planie będzie 
istniała  konieczność  zaciągnięcia  zobowiązań.  Aby zaciągnąć  w/w zobowiązania  konieczne  jest 
podjęcie  uchwały przez Radę Gminy o zaciągnięciu zobowiązania  finansowego poza rok 2007. 
Oznajmił, że przewidywany termin rozpoczęcia naboru wniosków o współfinansowanie inwestycji 
określono na drugi kwartał 2008 roku. Nadmienił, że jest to optymistyczne założenie. W związku z 
powyższym  konieczne  jest  wcześniejsze  wykonanie  projektów.  Przy  składaniu  wniosków  o 
dofinansowanie inwestycji brana będzie pod uwagę analiza przydatności zadania m. in. ilość miejsc 
pracy, która powstanie po realizacji projektu. Dodał, że bardziej punktowane będą duże zadania. 
Poinformował  o  strategicznych  założeniach  do  opracowania  wniosków.  Planuje  się  wykonanie 
projektu wodociągowania gminy na zasadzie  zaplanowanych  wcześniej  zadań.  Pierwszy projekt 
zakładał będzie budowę wodociągu od Sławacinka przez Styrzyniec do Sycyny, natomiast drugi w 
oparciu  o  własne  ujęcie  w  Sworach,  polegający  na  przebudowie  wodociągu  w  Sworach  oraz 



podłączenie Pojelec, Zabłocia, Krzymowskich. Dodał, że zadanie to zostanie rozłożone na w latach. 
Oznajmił, że ujęcie wody w Worońcu, zaplanowane wcześniej na osiedle po byłym PGR, planuje 
się  rozprowadzić  po Worońcu.  Następnym zadaniem jest  budowa kanalizacji  w Czosnówce,  ze 
względu na to, że został już wykonany projekt techniczny wraz z odpłatnościami mieszkańców. 
Nadmienił,  że  miasto  Biała  Podlaska  ułożyło  już  wodociąg  i  kanalizację  do  granic  miasta,w 
związku z  tym istnieje  możliwość  podłączania  okolicznych  miejscowości.  Aby prowadzić  takie 
zadania konieczne jest zaciągnięcie zobowiązań finansowych. Zaplanowano wykonanie tych zadań 
do 2010 roku. Na te zadania oszacowano pieniądze ale aby mieć możliwość zaciągnięcia takich 
zobowiązań  konieczna  jest  zgoda  Rady  Gminy  o  zaciągnięciu  zobowiązań  długoterminowych. 
Dodał, że nie znaczy to, że gmina będzie realizowała zadania zapisane w załączniku wieloletnim. 
Zadania  z  załącznika  będą  realizowane  w  oparciu  o  środki  unijne.  Zadania  realizowane  bez 
środków unijnych będą zapisane w innym załączniku do budżetu gminy.  Podjęcie w/w uchwały 
konieczne jest do składania projektów o pozyskanie środków unijnych. 

Radny  Tomasz  Bylina  poprosił  o  wpisanie  w  załączniku  połączenia  drogowego  Grabanowa  i 
Roskoszy. Dodał, że składał już wnioski na budowę tej drogi. Zapytał czy istniałaby możliwość 
budowy wodociągu w miejscowości Kamieniczne i Zacisze, ze środków własnych gminy.

Wójt Gminy oznajmił, że projekt budowy małych wodociągów typu Kamieniczne lub Zacisze nie 
uzyskałby  akceptacji  dofinansowania  ich  ze  środków  unijnych.  W  związku  z  powyższym  nie 
zostały one umieszczone w wieloletnim planie. W sprawie drogi Roskosz – Grabanów rozmawiano 
jedynie o jej utwardzeniu.

Radny  Krzysztof  Borsuk  stwierdził,  że  w  planie  należałoby  umieścić  budowę  wodociągu  w 
Husince.

Radny Stefan Śledź oznajmił, że należałoby zastanowić się nad modernizacją drogi powiatowej w 
kierunku drogi Łomaskiej.

Wójt  Gminy  oznajmił,  że  wszystkie  propozycje  wpisane  do  załącznika  inwestycyjnego  były 
dogłębnie przemyślane według priorytetów gminy oraz w oparciu o kryterium dostępnych środków 
finansowych. Wykonano także analizę, która pozwoliła odpowiedzieć na pytanie do jakiej kwoty 
Urząd Gminy może zaciągnąć zobowiązania. Dodał, że jeżeli zaplanowanoby więcej inwestycji na 
terenie  gminy na 2008 rok to w 2009 roku Urząd Gminy miałby 37 % zaciągniętego kredytu, 
natomiast  w  2010  roku  42  %.  Jeżeli  dopisanoby  w/w  zadania  zgłoszone  przez  Radnych  to 
zadłużenie mogłoby sięgnąć do 60 % na zadania unijne. Nadmienił, że gmina chce także prowadzić 
zadania w oparciu o własne środki finansowe. Zwrócił się z prośbą do Radnych o wyrozumiałość w 
w/w sprawie. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XI/76/2007 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o 
wartości przekraczającej kwoty ustalone przez Radę Gminy w budżecie na rok 2007:
„za” 10 słownie: dziesięć
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 4 słownie: cztery
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad.13
Następnie głos zabrała Maria Klimiuk – Skarbnik Gminy, która poinformowała o wprowadzonych 
zmianach  do  budżetu  gminy.  Oznajmiła,  że  projekt  uchwały  zakłada,  że  nie  będą  realizowane 
zadania  z  udziałem  środków  unijnych.  Dodała,  że  chodzi  tu  o  modernizację  dwóch  świetlic 
wiejskich oraz budowa wodociągu Styrzyniec – Sławacinek Nowy.  Zadania te były zapisane w 



załączniku  dotyczącym  wydatków  z  udziałem  funduszy  strukturalnych.  Budżet  gminy  był 
planowany z deficytem i kredytem. Kredyt był dość duży ale w związku z tym, że w/w zadania 
zostały  „zdjęte”  proponuje  się  poprawienie  całości  budżetu.  Poinformowała  o  zmianach  w 
dochodach m. in. zmniejszenie środków z UE na budowę wodociągu w Styrzyńcu, zmniejszenie 
planowanych środków z budżetu krajowego na w/w inwestycję, wprowadzenia dotacji z budżetu 
powiatu na pokrycie kosztów dojazdu poborowych, zmniejszenie dochodów z tytułu kapitalizacji 
odsetek na rachunkach bankowych.  Wprowadzono środki  otrzymane  z PZU na dofinansowanie 
zakupu samochodu strażackiego dla OSP Wólka Plebańska, zwiększono dochody z tytułu podatku 
od  środków  transportowych,  zwiększono  planowane  dochody  z  tytułu  opłaty  eksploatacyjnej, 
zwiększono  także  planowane  dochody  z  tytułu  podatku  od  czynności  cywilnoprawnej,  które 
realizują  Urzędy  Skarbowe,  zmniejszono  wpływy  z  tytułu  odsetek  od  podatków  i  opłat, 
wprowadzono  środki,  które  wpłynęły  z  tytułu  sprzedaży  złomu  ze  Szkoły  Podstawowej  w 
Styrzyńcu, otrzymano także dotację na pomoc materialną dla uczniów. Wykreślono zaplanowane 
środki  finansowe na  modernizację  świetlic  w Hrudzie  i  Sworach  z  Unii  Europejskiej.  Relacje 
między  zmniejszonymi  wydatkami  a  zmniejszonymi  dochodami  pozwolą  na  zmniejszenie 
planowanych  przychodów  z  kredytów  i  pożyczek.  Dodała,  że  kolejna  uchwała,  która  zostanie 
przedstawiona wynika ze zmian w budżecie gminy. Poinformowała o wydatkach wprowadzonych 
do budżetu gminy m. in. zmniejszenie z tytułu rezygnacji w roku bieżącym z budowy wodociągu 
Styrzyniec – Sławacinek Nowy, wprowadzenie środków na zwiększenie ilości przyzagrodowych 
oczyszczalni  ścieków,  zwiększenie  wydatków  Gminnego  Zakładu  Komunalnego,  zwiększenie 
wydatków inwestycyjnych  tj.  dotyczących  wykreślenia  modernizacji  drogi w Rakowiskach oraz 
podziału środków z tego zadania na budowę asfaltu na drodze w Styrzyńcu oraz elektryfikację 
Rakowisk – etap II, zmiana kwotowa nastąpiłaby przy zadaniu budowa oświetlenia w Rakowiskach 
–  etap  I  oraz  budowa oświetlenia  w Rakowiskach  –  etap  II.  Pozostałe  zmiany  to  zwiększenie 
wydatków rzeczowych w GZK, zmniejszenie wydatków tj. zwiększenie planowanych wydatków na 
zakupy nieruchomości,  zmniejszenie planowanych wydatków na przebudowę dachu na budynku 
komunalnym  w  Janówce,  zmniejszenie  planowanych  wydatków  na  modernizację  świetlicy  w 
Woskrzenicach  Małych,  zmniejszenie  planowanych  wydatków  dotyczących  planów 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy,  zwiększenie  planowanych  wydatków  na  utrzymanie 
Rady  Gminy  Biała  Podlaska,  zmniejszenie  planowanych  wydatków  na  Urząd  Gminy  Biała 
Podlaska,  wprowadzenie środków z PZU oraz wycofanie  wcześniej  zabezpieczonych wydatków 
rzeczowych,  zmniejszenie  rezerwy  budżetowej,  zwiększenie  wydatków  rzeczowych  na  Szkołę 
Podstawową w Styrzyńcu,  zwiększenie dotacji dla samorządu miasta z tytułu korzystania dzieci 
wiejskich  z  przedszkoli  miejskich,  wprowadzenie  środki  od  Wojewody  na  świadczenia  dla 
uczniów,  wykreślenie  środków  na  likwidację  dzikich  wysypisk  śmieci,  wykreślenie  zadania 
modernizacji oświetlenia ulicznego w Pojelcach o zwiększenie wydatków rzeczowych. Wyjaśniła, 
że  gdy  przystąpiono  do  realizacji  tej  inwestycji  okazało  się,  że  oświetlenie  nie  musi  być 
realizowane jako inwestycyjne gdyż jest ono zapisane w dokumentacji ZE. W ramach wydatków 
zostaną zakupione lampy,  których wymianą zajmie się ZE. Dyrektor  GZK prosi  o przesunięcie 
kwoty  z  modernizacji  przepompowni  ścieków w Worońcu  na  modernizację  budynku  po  byłej 
poczcie w Sworach.

Radny  Stefan  Śledź  poprosił  o  deklarację,  że  inwestycja  modernizacji  dachu  na  Szkole 
Podstawowej w Janówce zostanie zrealizowana w roku przyszłym do I kwartału. Poprosił także o 
wypowiedź  na  temat  budowy  odcinka  drogi  gminnej  w  Wólce  Plebańskiej  w  kierunku 
„przymiarek”. 

Wójt Gminy poinformował, że na zadanie modernizacji dachu na Szkole Podstawowej w Janówce 
zaplanowano  60.000  złotych.  Okazało  się  jest  to  zbyt  mała  kwota.  Dołożono  do  tego  50.000 
złotych, następnie ogłoszono przetarg, po którym wyłoniono firmę , która chciała wykonać zadanie 
za 106.000 złotych. Jednakże przed podpisaniem umowy okazało się, że firma ta wykona zadanie 
ale za 170.000 złotych.  Zapewnienia ze szkoły,  że znajdzie się firma,  która wykona zadanie za 



100.000 złotych  okazały się nieprawdziwe.  Kierownictwo Urzędu Gminy uważa,  że  nie  można 
zdecydować się na w/w zadanie za taką cenę, ponieważ modernizację dużo większego dachu na 
Szkole Podstawowej w Ciciborze Dużym wykonano za niższą kwotę. Dodał, że zdecydowano się 
na skreślenie w/w zadania po zasięgnięciu opinii Komisji Budżetu, Finansów i Promocji Gminy, w 
której posiedzeniu uczestniczył Radny. W sprawie budowy drogi w Wólce Plebańskiej stwierdził, 
że temat tez zostanie rozpatrzony przy konstruowaniu budżetu na 2008 rok. 

Radny Stefan Śledź poprosił o zapewnienie, że dach ten zostanie wykonany w roku kolejnym.

Wójt Gminy oznajmił, że takie decyzje zależą od Rady Gminy a budżetem na kolejny rok Rada 
będzie  zajmowała  się  w listopadzie.  Oznajmił,  że  na  modernizację  świetlicy  w Woskrzenicach 
Małych zaplanowano 70.000 złotych z własnych środków. Zaplanowano także, że modernizacja 
będzie wykonywana w ramach możliwości finansowych gminy. Oznajmił,  że Radny oraz Sołtys 
złudnie ufają, że za te środki uda się wykonać bardzo dobrze w/w inwestycję. Stwierdził, że za te 
środki  nie  da  się  wykonać  zbyt  wiele  a  aby  usatysfakcjonować  przedstawicieli  z  tego  terenu 
postanowiono przenieść wykonanie inwestycji do inwestycji wieloletnich, próbując uzyskać dotację 
unijną.  Dodał,  że  wcześniej  nie  można  było  starać  się  o  środki  unijne  ze  względu  na 
nieuregulowany  stan  własności  obiektu.  Podobna  sytuacja  jest  z  drogą  w  Sławacinku  Starym. 
Dodał,  że  po  przetargu  należało  dołożyć  znaczną  kwotę.  Po  dogłębnych  przemyśleniach 
zdecydowano się na kontynuowanie zadania. 

Radny Stefan Śledź poprosił  o  zapewnienie,  że  modernizacja  dachu na Szkole Podstawowej  w 
Janówce zostanie wykonana w przyszłym roku.

Radny Krzysztof Borsuk stwierdził, że mieszkańcy Woskrzenic Małych będą myśleli, że pieniądze 
na modernizację świetlicy przepadły.

Dyrektor GZK – Roman Metko oznajmił, że pieniądze zostały wycofane gdyż nie widział sensu 
wydatkowania środków przy braku konkretów co do wizji modernizacji i braku wystarczających 
środków na dokończenie inwestycji. Dodał, że za przeznaczoną kwotę nie da się wyremontować 
obiektu a jedynie wykonać podstawowe czynności remontowe.

Radny  Tomasz  Bylina  zapytał  czy  w  związku  ze  zwiększeniem  środków  na  przydomowe 
oczyszczalnie ścieków będzie istniała możliwość włączania się w to zadanie.

Przewodniczący  stwierdził,  że  środki  te  zostały  przeznaczone  ze  względu  na  to,  że  zabrakło 
środków na w/w cel. 

Wójt Gminy poinformował, że w dalszym ciągu będą starania w związku z wpisaniem środków na 
w/w do nowego budżetu gminy.

Radny  Stefan  Śledź  złożył  wniosek  o  rozdzielenie  inwestycji  modernizacji  dachu  na  Szkole 
Podstawowej w Janówce na rok 2007 i 2008. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że przepisy informują, że nie można załącznika nr 5 przenieść do 
odrębnej uchwały.

Sekretarz Gminy stwierdził, że wniosek nie może być przegłosowany gdyż nie jest zgodny z ustawą 
o finansach publicznych.

Radny Stefan Śledź zapytał czy  w projekcie budżetu przewidziana będzie modernizacja dachu na 
Szkole Podstawowej w Janówce. 



Wójt Gminy oznajmił, że modernizacja dachu na Szkole Podstawowej w Janówce zostanie wpisana 
do projektu budżetu gminy na rok 2008 a o tym czy inwestycja ta zostanie wykonana zdecyduje 
Rada Gminy. 

Radny Stefan Śledź wycofał wcześniej złożony wniosek.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XI/77/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 11 słownie: jedenaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 2 słownie: dwa
Radni  w głosowaniu  jawnym większością  głosów przyjęli  w/w uchwałę.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu. 

Ad. 14
Maria Klimiuk – Skarbnik Gminy poinformowała zebranych o tym, że projekt uchwały wynika z 
planowanych przychodów czyli załącznika numer 3 do zmian w budżecie gminy. Dodała, że będzie 
to  kredyt  komercyjny,  który  zostanie  przeznaczony  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu 
budżetowego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XI/78/2007 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredyt bankowego:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 15
Wójt  Gminy  oznajmił,  że  przy  uroczystościach  gminnych  nagradza  się  odznaką  honorową 
zasłużonych dla gminy. W tym przypadku zwrócił się do Rady Gminy o uhonorowanie odznaką 
mieszkańców Sławacinka Starego z okazji 40 – lecia OSP. Jednostka ta trwa od 40 lat, ma zasługi 
w ochronie przeciwpożarowej, jest zrzeszona w krajowym systemie ratowniczo – gaśniczym, działa 
prężnie. Dodał, że uroczystość jubileuszowa przewidziana jest na dzień 11 listopada 2007 roku z 
udziałem Biskupa Henryka  Tomasika.  Planuje  się  wyróżnienie  druhen i  druhów ze Sławacinka 
Starego. Druhny zaangażowane są w działalność społeczną oraz współpracę ze OSP. Wniosek o 
odznaczenie druhen złożyli strażacy. Przedstawił kandydatury druhen oraz druhów. Na zakończenie 
zwrócił się do Rady Gminy o zaakceptowanie w/w kandydatur. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr  XI/79/2007  w  sprawie  nadania  odznaki  honorowej  „Za  zasługi  dla  Gminy  Biała 
Podlaska”:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 16
Waldemar  Danieluk  –  Kierownik  Referatu  Rolnego,  Geodezji  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował,  że  zaplanowano  pieniądze  na  zmianę  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
gminy. Początkowo brano pod uwagę jedynie tereny głównie pod usługi i przemysł. W miarę jak 
informacja o w/w docierała do właścicieli gruntów okazało się, że mieszkańcy składali coraz więcej 



wniosków o przekształcanie terenów na budowlane. Podjęto w związku z tym decyzję o rozważeniu 
zmiany planu pod kątem budowy mieszkań. Ofertę zmiany planu przedstawiła Pani Kraszewska – 
Architekt  jednakże  okazało  się,  że  oferta  jest  zbyt  droga.  W chwili  obecnej  wyłonione  zostały 
osoby, które wykonają to zadanie taniej. Ocena zasadności zmiany planu zostanie wykonana do 15 
listopada 2007 roku. Zostanie wykonana także ekofizjografia w terminie do 15 grudnia 2007 roku. 
Dodał, że zadanie to nie jest łatwe jednakże istnieje konieczność wykonania w/w. 

Ad. 17
Wójt Gminy w sprawie prośby Radnego Tomasza Byliny stwierdził, że od pewnego czasu Urząd 
uzupełnia brakujące tablice miejscowości, dodał, że zostanie ona zakupiona. W sprawie budowy 
drogi Roskosz – Grabanów oznajmił, że jest bardzo duży projekt, który zakłada budowę drogi od 
Roskoszy do jednostki wojskowej. Dodał, że nie jest mu wiadomym, że będzie budowana droga do 
Grabanowa. 
W sprawie modernizacji drogi polnej do 3 rolników w Woskrzenicach Małych oznajmił, że dojazd 
do łąk jest od strony Woskrzenic.
W  sprawie  modernizacji  świetlicy  w  Woskrzenicach  Małych  oznajmił,  że  poinformował,  że 
inwestycja  ta  została  skreślona  aby można  ją  było  wpisać  w budżet  kolejnych  lat.  W sprawie 
naprawy ubytków  w  drogach  stwierdził,  że  po  naprawie  starych  obok  pojawiają  się  nowe  ze 
względu na przestarzałą metodę budowy dróg. Dodał, że ubytki są na bieżąco naprawiane.
W sprawie budowy wodociągu Hola – Husinka oznajmił, że rozważane są różne warianty budowy. 
Urząd Gminy będzie się starał wykonać inwestycję w oparciu o środki własne. 
W sprawie zagospodarowania parkingu przy kościele w Łukowcach stwierdził, że teren ten należy 
do Parafii i ona powinna zająć się jego zagospodarowaniem. 
W sprawie oświetlenia w Pojelcach poinformował, że w porozumieniu z Zakładem Energetycznym 
zostaną zakupione lampy oraz wyłącznik czasowy natomiast ZE wykona tę inwestycję. Dodał, że 
zadanie to zostanie wykonane za 10.000 złotych. 
Wójt Gminy odniósł się także do zwrotu podatku akcyzowego za paliwo do ciągników. Oznajmił, 
że jest możliwość zwrotu podatku za takie paliwo a na 35000 gospodarstw gminy Biała Podlaska 
zostało złożonych w III kwartale 68 wniosków. 

Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska odniósł się do 
sprawy drogi  na łąki  w Woskrzenicach  Małych.  Poinformował,  że  niektórzy rolnicy utrudniają 
dojazd do łąk. Problem z tą drogą rozpoczął się w momencie wykupienia parku przez prywatną 
osobę, która zabroniła przejazdu drogą przez park. Po analizie map okazało się gmina posiada drogę 
ale nie była ona uczęszczane, a na jej części osoba prywatna posiada pasiekę. Uzgodniono, że osoba 
ta  wykupi  pasek  gruntu,  który  zostanie  przeznaczony  na  drogę  w  zamian  za  pozwolenie 
użytkowania  terenu.  Jednakże  inna osoba,  która  posiada teren  niezbędny na  utworzenie  dalszej 
części drogi nie zgadza się na sprzedaż części działki.  Planuje się zatem wykup innej działki na 
utworzenie  tej  drogi.  Ma  nadzieję,  że  sprawa  niebawem zostanie  sfinalizowana.  Stwierdził,  że 
utrudniony dojazd do działek w Czosnówce wiążę się z brakiem odpowiedniego podziału działek w 
miejscowości kilkanaście lat temu.

Ad. 18
Wójt Gminy stwierdził,  że od pewnego czasu Urząd Gminy opisywany jest w lokalnej prasie w 
związku z brakiem porozumienia między Urzędem Miasta a Urzędem Gminy w sprawie dowożenia 
dzieci z Czosnówki do szkoły w Białej Podlaskiej. Dodał, że Radni otrzymają stanowisko Urzędu 
Gminy w w/w sprawie. Poinformował, że Urząd Gminy posiada zorganizowany system dowozu 
dzieci do szkół z podziałem na okręgi. Problem polega na tym, że gmina sąsiaduje z miastem, które 
nie  chce  ponosić  odpowiedzialności  za  dowóz  dzieci  do  własnej  szkoły.  Nadmienił,  że  Urząd 
Miasta otrzymuje subwencję oświatową na każde dziecko. W konkretnym wypadku Prezydent żąda 
aby gmina dowoziła dzieci ze względu na to, że dzieci mieszkają na terenie gminy. Oznajmił, że 
poprzednia dyrekcja szkoły namówiła rodziców dzieci aby zapisali ich do szkoły miejskiej. Obecnie 



obawiają się aby szkoła nie upadła po zabraniu 48 dzieci z Czosnówki. W gminie zorganizowany 
jest dowóz, jeżeli szkoła w mieście zdecydowała się na przyjęcie dzieci to zdecydowała się także na 
opiekę i dowóz. 
Sekretarz Gminy oznajmił, że do stanowiska Urzędu Gminy dołączono wykładnię NSA, w której 
jasno stwierdzone jest,  że  gmina  nie  ma najmniejszego obowiązku organizacji  dowożenia poza 
swoim obszarem. Dodał, że w tym przypadku Prezydent Miasta nie ma racji. 

Dyrektor SAPO – Grażyna Majewska poinformowała, że ten sam temat dotyczy przedszkolaków, 
za których uczęszczanie gmina płaci. Dowidziano się, że problem stanowią przedszkolaki z terenu 
gminy, gdyż miejskie przedszkola są przepełnione. Niedawno otrzymano pismo, z którego wynika, 
że miasto chętnie przejmie także dzieci uczęszczające do zerówki.

Radny  Tomasz  Bylina  poinformował  o  złożonym  projekcie  ustawy,  który  będzie  regulował 
redukcję  emisji  gazów  cieplarnianych  w  naszym  kraju,  pomimo  obowiązywania  systemu 
wspólnotowego. Jeżeli nowy Sejmu zaakceptuje ustawę będzie istniała realna szansa dla właścicieli 
lasów na otrzymanie środków finansowych za tzw. sprzedaż czystego powietrza ze swojego lasu. 
Przekazał  na ręce  Przewodniczącego  uzasadnienie  do projektu  ustawy.  Dodał,  że  będą  to  dość 
znaczne środki finansowe. 

Ad. 19
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XI sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
(podpis protokolanta) 

Załączniki: 
1. Lista obecności. 
2. Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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